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§ 18    Godkännande av dagordning 

§ 19    Föregående protokoll från 2024-05-16 

§ 20    Information av representant från Jönköpings läns Dövas teckenspråkigas 

förbund 

§ 21    Presentation av Sofia Dahlbäck, Frivilligsamordnare  

§ 22   Information från socialnämnden. Föredragande Pernilla Ekstrand 

-Så har verksamheterna inom äldreomsorgen klarat sommarperioden 2024 

-Beläggningen vid Kärrsgården  

-Nuvarande personalsituation  

§ 23  Information från kommunstyrelsen 

- Snöskottning/Halkbekämpning vintern 2024        

-Budgetramar för kommunen år 2025 samt verksamhetsplan och 

investeringsplan för år 2025 - 2027. Föredragande Susanne Wahlström 

§ 24   Medborgarlöfte statistik kring det PRO har initierat, Föredragande   

Maria Alsén 

§ 25  Sammanträdesdagar år 2025 

§ 26   Arbetsformer enligt reglementet- Diskussionspunkt. Maria Alsén 
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Plats och tid     Vänstra kammaren, 2024-11-26 kl. 09.30 - 11.45 

 

Beslutande Susanne Wahlström, KS                                

Maria Alsén, ordförande, SN 

Göran Larsson, PRO 

Fredrik Kittendorff, SPF 

Elisabet Markstad, SPF  

Åke Lundgren, RPG 

Ingemar Carlgren, SRF 

Övriga närvarande Ann-Mari Engvall, PRO 

Roland Löfgren RPG                                       

Pernilla Ekstrand, Socialchef 

Sandra Grip, sekreterare                                      

Sofia Dahlbäck, Frivilligsamordnare                 

Åsa Gustavsson, Jönköping läns Dövas och 

teckenspråkigas förbund  

 

Paragrafer 18 - 27 

Utses att justera Fredrik Kittendorff 

 

Ordförande  

 

Justerande  

 

Sekreterare 
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Bevis om tillkännagivande av justerat protokoll 

Justeringen har tillkännagivits på kommunens anslagstavla. 

Beslutande organ Kommunala rådet för pensionärer och personer 

med funktionsvariationer, RPF 

Sammanträdesdatum 2024-11-26 

Datum då anslaget publiceras 2024-12-02 

Datum då anslaget avpubliceras 2024-12-24 

Protokollet förvaras på Socialförvaltningens närarkiv 

 

Underskrift    
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§ 18 Godkännande av dagordning 

 

§ 24 Medborgarlöfte flyttas till nästa möte.  

Föredragningslistan godkänns för övrigt. 

_____ 
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§ 19 Föregående protokoll 

Inga synpunkter 
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§ 20 Information från Jönköpings Läns Dövas och 
Teckenspråkigas förbund.  

Åsa Gustavsson är projektledare från Jönköpings Läns Dövas och 

Teckenspråkigas förbund och berättar om projektet Movadot, ” Mobilt        

hem- och vårdteam för äldre döva och teckenspråkiga i Jönköpings län”. 

Det är idag tre samarbetskommuner, Jönköping, Nässjö och Gislaved, som 

deltar och verkar för dövas möjligheter och arbetet syftar till att med Movadots 

specialistkompetens medverka till hög patientsäkerhet, självbestämmande och 

trygghet för döva.  

Projektet är startat med stöd från Allmänna arvsfonden och är finansierat under 

år 2024 och förbundet har för avsikt att fortsätta sitt arbete under 2025.  

Ordförande tackar för informationen. 

 

… 
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§ 21 Presentation av frivilligsamordnare och syn- och 
hörselombud i Habo kommun 

Sofia Dahlbäck är ny frivilligsamordnare sedan augusti i år. Sofia presenterar 

sig och hälsas välkommen av kommunala rådet för pensionärer och personer 

med funktionsvariationer. 

Sofia talar om att hon är placerad på Träffpunkten i Habo centrum och är en 

lots mot syncentralen som synombud och hjälper brukaren både vid hörsel och 

synnedsättning. Hon hjälper till med träning av det som behövs i vardagen med 

olika slags hjälpmedel, t ex hantering av hörselapparat och träning kring 

apparater, när brukaren har svårt att se och höra. 

Sofia arbetar med projekt Väntjänst mot ofrivillig ensamhet och med frivilliga 

volontärer för brukare i särskilt boende (Säbo) och ordinärt boende.  Det är för 

närvarande 32 inskrivna vänner i Väntjänst och 20 aktiva vänner som deltar. 

Hennes uppdrag är att knyta individer till olika meningsfulla uppdrag 

tillsammans med aktivitetssamordnare på Kärrsgården samt uppföljning och 

deltagande i aktiviteterna. Sofia arbetar även i projektet att motverka ofrivillig 

ensamhet för kommuninvånare som inte har biståndsbedömda insatser.  

Sofia har under hösten hållit i en informationsträff för kommuninvånare som är 

70 år och äldre som var väldigt uppskattad.  

Hon har en pågående riktad aktivitet på Liljekonvaljen på Brahegatan, med 

vänfika.  

I samordningsmöte med föreningar, organisationer samt församlingar har Sofia 

lyft behovet av aktiviteter för äldre och samverkar för skapande aktiviteter. 

Projektet ”Gula pratbänkar” är ett påbörjat uppdrag i syfte att skapa möten och 

inbjuda till samtal som motverkar ofrivillig ensamhet för äldre.  

Kommande aktivitet med start i januari 2025 är ett riktat erbjudande av 

hälsosamtal för att främja hälsa och välbefinnande för kommuninnevånare som 

är över 80 år. 

_____ 
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§ 22 Information från socialnämnden 

 Pernilla informerar om ärende från socialnämnden. 

Så har verksamheterna inom äldreomsorgen klarat sommarperioden 2024: 

Sommaren har fungerat bra med tillräckligt antal vikarier i våra verksamheter. 

Beläggningen vid Kärrsgården: 

Det är inte fullt på Kärrsgården. Vi har platser i den omfattning som det finns 

behov. Skulle behoven öka markant så finns nu en avdelning i beredskap 

Nuvarande personalsituation: 

Vi har medarbetare med rätt kompetens i våra verksamheter.  

Vi lyckas också rekrytera då det behövs. 

 

_____ 
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§ 23 Information från kommunstyrelsen 

Snöskottning - Halkbekämpning 

Susanne Wahlström talar om att snöskottning och halkbekämpning är 

upphandlat på samma sätt som tidigare år och det en finns prioritetsordning om 

framkomligheten. Villagatorna prioriteras i andra hand eftersom vikten av 

framkomlighet på större vägarna prioriteras i första hand. Hon påminner om 

villaägarens egna ansvar att underlätta snöskottningen. Det är en samverkan 

mellan kommunen och invånaren som bör råda. Information finns även på 

kommunens hemsida.  

Budgetramar 2025 

Budgetramarna 2024 - 2025 är vid tidpunkten för mötet ännu inte fastställda 

utan ett förslag, men är hanterade och förhandlade enligt MBL med ett 

treprocentigt resultatmål.  I budgeten för 2024 var 0,2% resultatmålet. 

Investeringsbudgeten för 2025 är föreslagen till 125 miljoner kronor och 

upparbetningsgraden är på 80%. Den totala låneskulden ligger på ca en halv 

miljard kronor. 

Susanne säger att majoriteten och oppositionen var överens om att ligga på ett 

lågt resultat för 2024 samt ett högre resultat kommande år. Majoriteten vill ha 

långsiktighet och inte bygga budgeten på osäkra prognoser 

Ingen förvaltning har behövt göra någon neddragning men däremot fått mindre 

anslag än de har önskat, prioriteringar har behövt göras från förvaltningschefer 

och nämndsordförande.  

Stora påverkan för kommunens skatteintäkter är demografin. Demografin 

håller på att ändras i kommunen, från stor andel barnfamiljer till ökning av 

seniorer över 8o år vilket kan vara kostnadsdrivande för en kommun. 

Kommunen jobbar fortsatt med att öka bostadsvariationen för att kunna möta 

kommuninvånarnas behov, dvs en variation av hyres-, bostadsrätter, radhus och 

småhus. 

Investeringsplan och verksamhetsplan 2025 - 2027 

Susanne säger att det är flera investeringar i kommunen som planeras men 

ännu är de under diskussion som exempelvis vattenreningsverk, ny fritid- och 

kulturskola, fritidsgård och centrumutveckling.  

Det finns även ett behov av en ny gruppbostad och Hagabodaskolan är idag för 

liten sett till antal elever eftersom många barn går där nu, men varierar över tid. 

Det är ännu i planeringsstadiet.  



 

Kommunala rådet för pensionärer och 
personer med funktionsvariationer, RPF 
Dokumenttyp 

Sammanträdesprotokoll 
  

Datum 

2024-11-26 
 Sida 

10 

 

Justeras Expedieras 

 

 

 

 

Kommunen förlorar 15 miljoner i ett nytt skatteutjämningssystem, om det 

beslutas i riksdagen och börjar då gälla från 2026. Kommunen har inte någon 

nybyggnation på gång av större bostadsområde vilket gör att vi inte har någon 

större befolkningsökning att vänta.  Inget planerat besparande kommer finnas 

på drift och underhåll. 

Göran Larsson påpekar att regnmängden var väldigt hög en period i somras 

och undrar vilka förbyggande åtgärder som finns. Susanne Wahlström svarar 

att det finns en kommunal skyfallsplan, som nyligen reviderades samt att en 

utvärdering av de åtgärder som redan är på plats är under arbete för att se vad 

som behöver justeras om samma scenario uppstår igen.  

Roland Löfgren frågar om byggnader för olika åldrar och undrar varför 

önskemål om att bygga hyreshus i Habo stoppades. Susanne svarar att flera 

aktörer ska komma in, man kan inte primerna en aktör enligt 

jämnlikhetprincipen. 

Elisabeth Markstad ger ett förslag till kommunens egna första naturreservat kan 

vara vid området Klingekärr. Svaret från Susanne är att kommunen har ingen 

markreserv, inga beslut har tagits.  

Fråga från Ann-Mari Engwall om utdrag görs från belastningsregistret vid 

anställning inom hemtjänsten. Pernilla svarar henne att vi kan ställa frågan till 

den som ska rekryteras att själv begära få det hemskickat, men annars inte.  

Göran Larsson frågar om man reglera värmen på Kärrsgården vid hetta? 

Pernilla säger att ja vi kan reglera det med portabla aggregat med 

luftkonditionering och det har vi klarat bra i verksamheten. 
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§ 24 Medborgarlöfte flyttas till nästa möte  
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§ 25 Sammanträdesdagar 2025 

                                                                                                             

Förvaltningen har tagit fram datum på tisdagar nästa år. 

Tisdagen den 25 februari 2025 kl. 09.00 

Tisdagen den 20 maj 2025, kl. 13.30 

Tisdagen den 25 september 2025, kl. 09.00 

Tisdagen den 25 november 2025, kl.09.00 

Beredningsgruppen träffas för beredning av ärenden följande dagar: 

Tisdagen den 4 februari 2025, kl.09.00 

Tisdagen den 29 april 2025, kl. 09.00 

Tisdagen den 2 september 2025, 09.00 

Tisdagen den 4 november 2025, kl. 09.00 
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§ 26 Arbetsformer enligt reglementet kommunala rådet 

Få föreningar från personer med funktionsvariationer är representerade. Finns 

ett önskemål om att det behövs. En diskussion förs hur många representanter 

det ska vara i rådet efter lämnat inlämnat förslag från Åke Lundgren. 

Behandling av ärendet:  Pernilla meddelar att det kommer att tas upp på 

socialnämndens nästa beredningsmöte och sammanträde. Finns även behov av 

att se över reglementet gällande vilka frågor som ska tas upp i rådet.  

Maria Alsén ska ta reda på hur andra organisationer med funktionsvariationer 

har möjlighet att närvara.  
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§ 27 Övrigt  

Pernilla talar om att tekniska avdelningen har ett pågående arbete kring 

iordningsställande av området kring stationen i Habo centrum.  

Om man vill närvara och bidra med kunskap kring arbetet ska man ta kontakt 

med Mari Opal eller höra av sig till Sandra Grip. 

En uppmaning från Susanne är att besvara enkät gälande framtida boende, 55 

plus. 

 

Nästa möte är den 25 februari 2025 

_____ 

 

 

 


